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BRMG/KSiŁP-V/0012/6/18 
 
 

PROTOKÓŁ NR  48-6/2018  
 

z nadzwyczajnego posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, 
które odbyło się   24 maja 2018r. o godz.8:45  w sali 007 w Nowym 
Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie w Gdańsku.  

Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
Na stan 7 (siedmiu) członków Komisji,  w posiedzeniu uczestniczyło 6 (sześciu), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Lista innych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
Przewodnicząca Komisji  Anna Wirska - powitała wszystkich obecnych i przedstawiła 
zaproponowany porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 do niniejszego protokołu, który 
komisja przyjęła jednogłośnie – 6 głosami za.  

 

Porządek posiedzenia: 
1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych na terenie miasta Gdańska - druk  nr 1598 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia maksymalnej liczby zezwoleń na 
sprzedaż poszczególnych rodzajów  napojów alkoholowych, przeznaczonych do spożycia 
w miejscu sprzedaży jak i poza miejscem sprzedaży dla terenu miasta Gdańska - druk nr 
1599   

 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych na terenie miasta Gdańska - druk  nr 1598 
 

 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z  
24 maja 2018r.  - BRMG-S.0006.155.2018). 
 

Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej powiedział między 

innymi: 

Nowelizacja ustawy o wychowaniu w trzeźwości w odniesieniu do tej uchwały powoduje 
zmianę podstawy prawnej. W naszej uchwale  jest to jedyna zmiana, która wymusza  
podjęcie tej uchwały dzisiaj. Badaliśmy  różne elementy, które mogłyby spowodować 
dodanie miejsc chronionych  jak szkoły. Są różne wyniki, które pokazują, że zwiększenie 
punktów chronionych powodowałoby – jeśli do tych 30 metrów  odległości dołączylibyśmy 
chociaż szkoły – to 113 punktów by wygasło w momencie, kiedy zezwolenia traciłyby swoją 
ważność.  Natomiast nie jest to w żaden sposób zarządzanie tymi miejscami. W związku z 
tym, na tą chwilę takich zmian nie wprowadzamy. Prowadzimy dalej analizy, między innym 
patrzeć będziemy na to, jakie elementy można wprowadzić, żeby może wprowadzić obiekty 
chronione, by móc w pewien sposób w limicie dalej się utrzymywać, ale mieć i miejsce na 
wprowadzanie nowych punktów. Miasto się rozwija i dobrze byłoby, abyśmy mogli takie 
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miejsca pozyskać, w sposób taki, że jakieś obiekty chronione wprowadzimy. Na tą chwilę 
takich zmian nie prowadzimy. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca  Komisji 
Czy są pytania ze strony radnych?    
Czyli w tej uchwale do punktów chronionych placówki opiekuńczo – wychowawcze,  szkolne 
nie wchodzą? 
 

Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca  Komisji 
Jaka jest opinia Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych do tego projektu 
uchwały. 
 

Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Komisja jest za tym, żeby rozszerzyć ten katalog o szkoły i placówki opiekuńczo – 
wychowawcze. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca  Komisji 
Czyli, żeby przy szkołach jednak nie sprzedawać alkoholu. 
 

Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Do 30-tu metrów. 
 

Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałabym zrozumieć intencje Państwa – nie chcecie likwidować sklepów z napojami 
alkoholowymi, które są połączone  z artykułami spożywczymi, chemicznymi, warzywami. 
Intencja jest taka, aby zachować te sklepy, bo głównym źródłem utrzymania tych sklepów 
jest sprzedaż alkoholu.   
 

Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Np. piwo. Patrzymy, że takie zero jedynkowe podejście do tych odległości nie powoduje 
porządku, jakiego byśmy oczekiwali.  30 metrów  to jest  tak mała odległość, a jak będzie 
32 metry – to już może? Zadajmy sobie pytanie – co to tak naprawdę zmienia. Komisja jest 
innego zdania i twierdzi, że  każda większa odległość od szkoły ma wpływ. Natomiast my 
widzimy to, że te punkty eliminujemy w sposób nieuporządkowany i nie do końca z 
profilaktyką to się kojarzy. Mówiliśmy na Komisji i mówimy to tutaj, że  to cały czas 
analizujemy, bo na nasz wniosek te analizy Komisja wykonywała, jeśli chodzi o 
przygotowanie mapy i wpływu  tej odległości, i jakiś element będziemy musieli wprowadzić 
w takim kontekście, że nie zwiększamy tych limitów, ale mamy je na takim poziomie, że w 
tym roku on się wyczerpie. Musimy zastanowić się nad tym, żeby mieć jakieś pole do 
działania w tym zakresie i w sposób mądry pozyskać pewną część limitu, aby móc w 
miejscach, gdzie Miasto się rozwija, zezwolenia wydawać. Ale o tym przy kolejnym projekcie 
uchwały.   
 

Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale ważne jest to, że sprzedaż alkoholu jest od lat 18-tu, więc duża odpowiedzialność ciąży 
na sprzedawcach, żeby nie sprzedawać nieletnim alkoholu. 
 

Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
I na innych działaniach. Na aktywacji, na wsparciu. 
 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Czy dużo jest takich punktów z alkoholem, gdzie   ta odległość jest wejście – wejście? 
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Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Do 30 metrów od  placówek  oświatowych  to jest 113 takich placówek – sklepy i punkty 
gastronomiczne. My nie możemy tutaj rozdzielać  na sklepy i gastronomię. 
Poprosiliśmy o opinię  prawną, bo upatrywaliśmy w tym jakąś szansę, żeby iść tylko w 
kierunku detalu. Niestety, mamy taką opinię prawną, która nakazuje nam traktowanie  takie 
same w podejściu do jednego i drugiego punktu sprzedaży. 
 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Czy z tego tytułu  są większe problemy. 
 

Pani  Barbara Starkiewicz – Kierownik  Referatu Handlu WGK 
Jeśli chodzi o szkoły - w  tym roku nie mieliśmy żadnej skargi.  
 

Ran Romuald Plewa –przewodniczący Rady Dzielnicy  Wrzeszcz Dolny 
W Radzie Dzielnicy mam bardzo dużo odnośnie szkoły nr 45, dlatego przybyłem na to  
posiedzenie.  Jest to na ul. Partyzantów, są tam dwa sklepy w bardzo małej odległości. Nie 
mierzyliśmy, czy jest tam czy nie ma 30 metrów. Kwestia jest taka, do którego  wejścia 
miałyby być te 30 metrów,  bo są tam dwa wejścia. 
 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji 
A zgłaszaliście  to gdzieś? 
 

Ran Romuald Plewa –przewodniczący Rady Dzielnicy  Wrzeszcz Dolny 
Tak zgłaszaliśmy i prosiliśmy policję i straż miejską, aby dała nam informacje. Do Wydziału 
ostatnio przekazaliśmy informacje, do dzisiaj nie mam żadnej zwrotnej informacji. 
Mieszkańcy zgłaszają problem, my to przekazujemy dalej i nic nie możemy z tym zrobić. 
 

Radny Przemysław Ryś – członek Komisji 
Na czym polegają te problemy? 
 

Ran Romuald Plewa –przewodniczący Rady Dzielnicy  Wrzeszcz Dolny 
Sprzedaż alkoholu nieletnim, nietrzeźwym. 
  
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
W momencie, kiedy coś takiego do nas wpływa to od razu  kierujemy to do naszej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, która jest naszą kontrolą i do służb porządkowych. 
 

Ran Romuald Plewa –przewodniczący Rady Dzielnicy  Wrzeszcz Dolny 

Na ręce Pana Przewodniczącego przekażę  nasze uchwały, które podjęliśmy wczoraj. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca  Komisji 

Należało je złożyć oficjalnie  do sekretariatu Biura. 
 

Ran Romuald Plewa –przewodniczący Rady Dzielnicy  Wrzeszcz Dolny 
Chętnie złożyłbym je oficjalnie, ale dokumenty te otrzymaliśmy 15 maja, wczoraj zostały 
złożone  do sekretariatu, a Państwu dzisiaj daję kopie.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca  Komisji 
My jako Komisja  to rozpatrzymy.   
Rozumiem, że więcej pytań  do tego druku już nie ma, więc przystępujemy do głosowania. 
 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień 
złożonych przez Pana Sławomira Kiszkurno –  Dyrektor Wydziału Gospodarki 

Komunalnej - 5 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”  –  pozytywnie zaopiniowała  
przedmiotowy projekt uchwały zawarty w druku nr 1598. 
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(Opinia 48-6/259-14/2018 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.155.2018) 

 

PUNKT  2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia maksymalnej liczby zezwoleń na 
sprzedaż poszczególnych rodzajów  napojów alkoholowych, przeznaczonych do 
spożycia w miejscu sprzedaży jak i poza miejscem sprzedaży dla terenu miasta 
Gdańska - druk nr 1599   

 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z  
24 maja 2018r.  - BRMG-S.0006.156.2018). 
 

Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej powiedział między 
innymi: 
Nowelizacja ustawy  wprowadziła odrębne limity  dla alkoholu typu wódka, wino, piwo. Do 
tej poru limitu dla  alkoholu typu piwo nie było. Ze względu na obowiązek dostosowania się 
w ciągu sześciu miesięcy do nowych zasad, proponujemy w uchwale nie zwiększanie limitów 
dotychczasowych na wino i wódkę, i wprowadzamy nowy limit na piwo w wysokości, nie 
wiele większej niż dzisiaj mamy miejsc sprzedaży tego typu alkoholu w mieście. Czyli 
pozostawiamy limity na wino i wódkę na dotychczasowym poziomie, wprowadzamy piwo, 
które w dotychczasowym zezwoleniu było wspólne. Do gastronomi dodaliśmy 50 a do detalu  
25 punktów. To jest wzrost, bo tych limitów dotychczas nie było. Jest to poziom, który 
wynikał nam z dotychczasowych danych.  
Pytania  dotyczące sprzedaży alkoholu po godzinie  22:00, to nie wykluczamy wprowadzenia 
takiego zakazu. Skierowaliśmy to pytanie w ramach badania opinii jakości życia mieszkańców 
zadaliśmy  pytanie – czy mieszkańcy Gdańska  są za wprowadzeniem takiego ograniczenia. 
Wyniki będą w połowie czerwca i zobaczymy czy jest taki problem i jak mieszkańcy to 
spostrzegają.    
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca  Komisji 
Jaka jest opinia Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych do tego projektu 
uchwały? 
 

Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
W kontekście gastronomi pozostawienie  limitu na tym samym poziomie jest pozytywna, w 
kontekście detalu negatywna. Zaznaczam, że rocznie  tych punktów przybywa  nam 30, więc 
obniżając dzisiaj ten  limit stawiamy się w momencie, kiedy musimy zastosować przepisy z 
ustawy, które są dzisiaj kompletnie nieczytelne. Tzn. że nikt nie wie w kraju jak obliczać, 
jak wydawać te zezwolenia, ponieważ będziemy musieli badać np. odległości pomiędzy 
sklepami, żeby wydać komuś zezwolenie. W jakim czasie to robić, jakimi grupami – nikt tego 
nie wie. Nie wiemy jak mierzyć odległości np. w centrach handlowych. Dlatego nie chcemy 
się poddawać na takie analizy, kiedy jeszcze nie ma  żadnego doświadczenia w kraju. Dlatego 
my dajemy sobie trochę czasu na to, żeby przepisy zostały doprecyzowane albo jakieś 
praktyki, które będą pewnym standardem i będziemy mogli je zastosować. 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Jestem przeciwnikiem limitowania czegokolwiek. Rodzi to konflikty i podejrzenia. Znam 
czasy kiedy  były tzw. meliny i nie chcę,  aby takie czasy wróciły. 

Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jeśli określenie limitu dawałoby nam jakieś narzędzie, że my możemy komuś dać, czy komuś 
nie dać bo widzimy zagęszczenie, ale ten limit nie  daje nam żadnego narzędzia. To jest 
czysty przypadek w jaki sposób i gdzie wydawane są zezwolenia.  
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Radna Anna Wirska – przewodnicząca  Komisji 
Dziękuję, czy są jeszcze pytania?  
Nie widzę,  więc przystępujemy do głosowania. 

 
USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień 
złożonych przez Pana Sławomira Kiszkurno –  Dyrektor Wydziału Gospodarki 

Komunalnej - 5 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”  –  pozytywnie 
zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały zawarty w druku nr 1599. 
(Opinia 48-6/260-15/2018 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.156.2018) 

 
Przewodnicząca obrad stwierdziła wyczerpanie porządku obrad i zamknęła posiedzenie – 
godz.  9:00. 
 

 
                                                                           Przewodnicząca Komisji 
                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                                   Anna Wirska  
 
Protokół sporządziła: 
 

Bogusława Pieklik  
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


